
 
 
 

 

13. juni 2024 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut.  

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvilke procedurer og følger har Naalakkersuisut for at sikre, at beslutningsforslag fra 
Inatsisartut bliver taget seriøst og fulgt op på?   

2. Er der en plan eller strategi for systematisk at opsamle og implementere 
beslutningsforslag fra Inatsisartut?  

3. Hvilke tiltag vil Naalakkersuisut tage for at forbedre gennemsigtigheden og 
ansvarligheden i behandlingen og implementeringen af beslutningsforslag fra 
Inatsisartut? 

4. Kan Naalakkersuisut opliste alle aktive beslutningsforslag med en statusopdatering for 
hvert forslag, herunder detaljer om hvor langt arbejdet er kommet og niveauet af 
implementering?  

5. Hvilke beslutningsforslag fra sidste valgperiode er blevet kategoriseret som afsluttede 
uden yderligere handling, og hvad var årsagerne til, at de blev defineret som sådanne?  
 
 
 

(Medlem af Inatsisartut Kuno Fencker, Siumut)  
 

Begrundelse: 

Med henvisning til de mange beslutningsforslag, som fremsættes i Inatsisartut under hver samling, 

har det vist sig, at mange af disse forslag som er vedtaget, aldrig rigtig bliver til noget konkret. 

Flere erfarne politikere har udtrykt bekymring over, at deres forslag ikke bliver udmøntet eller 

resulterer i konkrete tiltag. Det er bekymrende for demokratiet at hvis påstanden er rigtig, at 

Naalakkersuisut ikke prioriterer forslag fra den lovgivende forsamling.  

Jeg ser frem til at modtage et svar inden for 10 arbejdsdage. 


